
تــلویزیون
خداحافظی »سرشار« با شبکه کودک

محمد سرشار؛ مدیر شبکه کودک با انتشار متنی در 
فضای مجازی خبر از پایان مسئولیت خود در این شبکه 
تلویزیونی داد. محمد سرشار با حکم محمد مخبر دزفولی، 
معاون اول رئیس جمهور به عنوان معاون فرهنگی و اجتماعی 
او منصوب شده بود. او که از سال ۹۴ سکان مدیریت شبکه 
کودک تلویزیون را بر عهده داشت، با انتشار متنی در صفحات 
شخصی خود در فضای مجازی، خبر از پایان این مسئولیت 
داد. او در متن خود نوشته است: »هر آمدنی را رفتنی است 
و هر زادنی را مردنی. و پرودگار، روزگار را میان آدمیان 
می چرخاند تا عیارشان را بسنجد و از میانشان شهدا را 
برگزیند. امروز برای من یکی از آن روزهای سخت رفتن بود: 
روزهای جاگذاشتن تکه ای از دل؛ لحظه های خداحافظی با 
عزیزانی که شش سال و 10 ماه، دوشادوش شان ایستاده ای 
و ساخته ای و کوشیده ای. این رفتن از پس آمدنی در 
اردیبهشت 1۳۹۴ بود: ایستگاه آغازین سفر شبکه کودک 
به سوی الگوی »رسانه مربی.« بیش از یکسال بود که برنامه 
رفتن را در ذهنم می چیدم. شبکه کودک به قرار رسیده 
بود و آماده برداشتن گام های بزرگ تر شده بود. در پاییز 
1۳۹۹ برنامه ای برای تحول اساسی شبکه کودک و تجمیع 
توان تلویزیون در عرصه کودک ونوجوان نوشته شد تا بتوان 
با همین بضاعت کم موجود، »قهرمان های بومی آفرید.« 
برای ساختن آن بنای جدید، تنی چند از مدیران شبکه را 
پیشنهاد دادم و استعفا کردم اما نپذیرفتند. اما بنای من بر 
رفتن بود. سازمان صداوسیما به یک جوان ۳۴ ساله از بیرون 
خودش، اعتماد کرده بود تا شبکه کودک راه اندازی شود و در 
۴0 سالگی، اکنون وقت آن بود که جانی تازه و اندیشه ای نو، 
بر سکوی شبکه کودک بایستد و افق های بلندتری را ببیند. 
امیدوارم مردم و مخصوصا خانواده ها از این ۸۲ ماه خدمت در 
شبکه کودک راضی باشند. امیدوارم کاستی ها و ناتوانی های 
مرا به بزرگواری خودشان ببخشایند. فرصت بزرگی در این 
سال ها داده شد تا الگویی به زعم من نو در مدیریت رسانه با 
رویکرد تربیتی آزموده شود و از این بابت قدردان ملت بزرگ 
ایران هستم. جا دارد در اینجا به طور خاص از برادر بزرگ ترم 
آقای محسن مؤمنی شریف قدردانی کنم که ۹ سال پیش در 
چنین روزی اعتماد کرد تا »حوزه هنری کودک و نوجوان« 
راه اندازی شود و برنامه ای راهبردی طراحی شود. باید از 
سمت خودم و همه همسنگرانم از برادر نازنینم احسان 
محمدحسنی تشکر کنم که ۷ سال پیش در چنین روزهایی 
پذیرفت تا »مرکز اوج کودک و نوجوان« تاسیس شود و آن 
برنامه راهبردی اجرا شود. باید شجاعت حاج اصغر پورمحمدی 
را تحسین کنم که قاعده صداوسیما را شکست و از جوانانی 
بیرون سازمان خواست تا »شبکه کودک و نوجوان« را بنیان 
بگذارند. اما در درون شبکه کودک، فهرست بلندی از نام های 
ماندگار وجود دارد که تک تک شان، خشت خشت این بنا را 
روی هم گذاشتند و قطعه قطعه این الگو را ساختند. خدا قوت 
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حبیب دهقان نسب: 
 با »نقش خاک« 

به تلویزیون بازمی گردم
بازیگر سریال »نقش خاک« گفت: براساس 
آنچه صحبت شده و با توجه به مضمون اثر سریال 
»نقش خاک« ماه رمضان امسال راهی تلویزیون 
خواهد شد. همواره آثار مناسبتی از استقبال 
خوبی برخوردار بوده اند و امیدوارم این کار هم 
مخاطبش را پیدا کند. حبیب دهقان نسب افزود: 
در حال حاضر در اثری به کارگردانی »آرش 
معیریان« به نام »نقش خاک« مشغول بازی 
هستم، فیلمبرداری این سریال در شهر همدان 
همچنان ادامه دارد و فکر می کنم حداقل تا پایان 
سال مشغول این پروژه باشم. وی ادامه داد: این 
سریال درباره ۲برادر است که برای رسیدن به ارثی 
بزرگ به مشکل می خورند، خوشبختانه نقشم در 
این اثر را دوست دارم و به نظرم »نقش خاک« 
می تواند مخاطبان را پای تلویزیون بکشاند. این 
اثر یک ملودرام اجتماعی محسوب می شود و از 
لحاظ کارگردانی هم اثر قابل دفاعی شده است. 
بازیگر سریال »نقش خاک« با اشاره به گروه خوب 
این سریال تاکیدکرد: حس آرامش و امنیت و 
همچنین همدلی یکی از لذت های حضور در این 
سریال است. وی درباره زمان پخش این سریال 
اضافه کرد: براساس آنچه صحبت شده و با توجه 
به مضمون اثر »نقش خاک« ماه رمضان امسال 
راهی تلویزیون خواهد شد. همواره آثار مناسبتی 
از استقبال خوبی برخوردار بوده اند و امیدوارم 
این کار هم مخاطبش را پیدا کند. وی اضافه کرد: 
وقتی یک بازیگر خوب جوان را برای یک نقش 
انتخاب می کنیم از آنجا که مخاطب پیش تر با او 
خاطره ای نداشته کاراکترش را باور می کند، اما 
وقتی همان نقش را به یک بازیگر مطرح می دهیم 
مخاطب به دلیل تعدد آثاری که از آن بازیگر دیده 
دیگر نمی تواند به راحتی با وی همذات پنداری 
نماید. بازیگر سریال »ازسرنوشت« در همین رابطه 
ادامه داد: تلویزیون همواره بستری مناسب برای 
حضور نسل جوان است، زیرا در سینما یا نمایش 
خانگی تهیه کنندگان ریسک استفاده از چهره های 
جوان را به خود نمی دهند اما در سریال تلویزیونی 
یک چهره جوان می تواند در طول مدتی که اثر 
ادامه دارد خودش را ثابت کند، این تنوع نیاز امروز 
سینما و تلویزیون است. ما باید چهره های تازه 
آورده آموزش دهیم و به آنها فرصت آزمون خطا 
بدهیم. وی درباره رونق دوباره سینما و تلویزیون 
گفت: این اتفاق بسیار خوبی بعد از دو سال رکود 
در تولیدات است، در این دو سال بازیگران و 
عوامل زیادی بیکار بوده و سختی های فراوانی 
کشیدند، شروع دوباره تولیدات و همین طور 
بازشدن سینماها، باردیگر امید را راهی این 

عرصه ها کرده است.

موزه سینمای ایران در ادامه انتشار سلسله 
نشست های تاریخ شفاهی خود به مناسبت زادروز 
»فریدون جیرانی« فیلمنامه نویس، کارگردان 
و تهیه کننده سینما بخش هایی از گفت وگوی 
تاریخ شفاهی این هنرمند را منتشر کرده است 
که در زیر می خوانید. فریدون جیرانی با بیان 
اینکه دهم اسفندماه 1۳۳0 در کاشمر متولد شده 
است، گفت: شناسنامه ام در کاشمر گرفته شده 
اما متاسفانه هیچ خاطره ای از آنجا ندارم، به دلیل 
اینکه پدرم تکنسین دامپزشکی بود و دائم منتقل 
می شد. پدرم از مشهد به تربیت حیدریه رفت و از 
آنجا به کاشمر که من در آنجا به دنیا آمدم و دوباره 
به مشهد برگشت. وی با بیان اینکه در خانواده ما 
دو ویژگی وجود داشت که شانس بزرگ برای من 
بود، خاطرنشان کرد: ابتدا اینکه پدرم اهل خواندن 
مجله بود و رمان هم زیاد می خواند و دوم اینکه 
پدرم علاقه زیادی به سینمارفتن داشت، حتی 
قبل از اینکه ازدواج کند از سینماهای مشهد 
خاطره داشت و فیلم »دخترلر« را هم دیده بود. 
وی ادامه داد: پدرم به دلیل اینکه فیلم می دید 
و من هم تنها بچه خانواده بودم با او به سینما 
می رفتم. تمام خاطرات فیلم دیدن من به یک 
شهرستان کوچک که پنج خیابان و دو سینمای 
فردوسی داشت برمی گردد البته خاطره دیگر هم 
سفر از تربت حیدریه به مشهد است که دو ساعت 
راه بود و ما هرماه با پدر به مشهد که در آنجا خانه 

داشت می آمدیم و چند روز می ماندیم. خاطرات 
سینمایی من بیشتر در این سفر است که بسیار 
برایم لذتبخش بود. اتوبوس های تربیت حیدریه 
حرم  دور  ابتدا  می رسیدند  مشهد  به  وقتی 
می رفتند و از آنجا به سمت خانه می آمدند که من 
می توانستم سینماها را ببینم اما بعداز مدتی مسیر 
اتوبوس ها عوض شد و از منطقه ای می آمدند که 
من دیگر سینماها را نمی دیدم و این خاطره برای 
من تلخ است که چرا مسیر اتوبوس ها تغییر کرد و 
من نمی توانستم سردر سینماها را ببینم. جیرانی 
با اشاره به اینکه داریوش ارجمند یک دوربین ۸ 
میلی متری داشت و ما از او گرفتیم، گفت: من 
اولین فیلم ۸ میلی متری ام به نام »بیژن و خیال 
و کفش« را با فیلمبرداری مهرداد تدین با همان 
دوربین ساختم. وی با بیان اینکه بیژن امکانیان 
در آبادان متولد شده بود، خاطرنشان کرد: پدر او 
کارمند شرکت نفت بود که به مشهد منتقل شده 
بود و در همان مدت به اداره برنامه تئاتر آمده بود 
و در آن جا من، بیژن امکانیان، غلامرضا موسوی و 

مهرداد تدین باهم آشنا شدیم. 
  هنوز می توانم بنویسم 

جیرانی در پاسخ به سوال مسعود نجفی مبنی 
بر اینکه اولین فعالیت حرفه ای خود در سینما 
را کدام کار می داند؟ پاسخ داد: در سال 1۳5۳ 
شروع به فیلمنامه نویسی برای سینمای حرفه ای 
کردم و اولین فیلمنامه ای که نوشتم»حادثه« نام 

داشت که به دفتر زنده یاد ساموئل خاچیکیان در 
خیابان ارباب جمشید رفتم و در را مرحوم قویدل 
باز کرد که در آنجا داشتند فیلم »مرگ در باران« 
را تمام می کردند. به او گفتم برای آقای خاچیکیان 
فیلمنامه آوردم و از من پرسید چگونه فیلمنامه 
نوشتم و من گفتم فیلمنامه را نوشتم و آماده است 
و او فیلمنامه خودش را آورد و به من گفت ببین 
بدین شکل فیلمنامه می نویسند. جیرانی با بیان 
اینکه هیچ وقت به کارگردانی فکر نمی کرده است، 
گفت: بیشتر دوست داشتم فیلمنامه نویس شوم و 
هدفم فیلمنامه نویسی بود که از »آفتاب نشین ها« 
شروع شد و ادامه پیدا کرد تا رسید به فیلم های 
»پرونده« و »رهایی« و بعداز »رهایی« به دلیل 
اینکه از روزنامه بازخرید شده بودم، فیلمنامه 
»سناتور« را نوشتم. وی ادامه داد: بعداز »سناتور» 
فیلمنامه »عاشقم من« را نوشتم و برای آقایان 
موسوی و فخیم زاده خواندم که خوششان آمد و 
قرار شد آن را جای »مدیرعامل« بسازیم و در آن 
زمان هنوز اسمش قرمز نبود. وی بیان داشت: من 
معمولا نقش ها را طوری می نویسم که امکان بازی 
را داشته باشند و بتوانیم در سر صحنه با بازیگرها 
ارتباط قوی تری بگیریم. من معتقدم لیلا حاتمی 
و آتیلا پسیانی در فیلم »آب و آتش« و در فیلم 
»شام آخر« کتایون ریاحی بهترین نقش هایشان 
را ارائه دادند. »قرمز«، »آب وآتش« و »شام آخر« 
سه گانه ای بودند که من را مطرح کردند. وی با 
بیان اینکه سه بار به او پیشنهاد بازیگری شده 
است، توضیح داد: زنده یاد عباس کیارستمی به 
یک کارگردان جوانی توصیه کرده بود که نقش 
اول فیلمش را به من بدهد و من دو ماه درباره آن 
فکر کردم و پشیمان شدم و در نهایت امید روحانی 
نقش را بازی کرد. باردیگر کارگردان دیگری 
پیشنهاد بازی به من داد که به دلایلی نپذیرفتم 
و بار سوم، پیمان قاسم خانی برای سریال »خوب 
بد جلف« پیشنهاد داد که با اسم خودم بازی کنم 
و من بازی نکردم. قبول نکردم زیرا نمی خواستم 
سرنوشت کارگردانی را پیدا کنم که بیکار شده 
و حالا می خواهد بازی کند؛ فکر می کنم هنوز 
می توانم بنویسم و فیلم بسازم. جیرانی اضافه کرد: 
هروقت احساس می کنم آمادگی فیلمسازی ندارم 
کار روزنامه نگاری انجام می دهم، تحقیقاتم را کامل 
می کنم، مصاحبه های تاریخ سینما می خوانم و یا 
فکر می کنم که کار مطبوعاتی انجام بدهم و به 
همین شکل توانستم شکست ها و مشکلات را 

تحمل کنم. 

به  »سگ بند«  سینمایی  فیلم 
پروانه  احمدی  مهران  کارگردانی 
نمایش گرفت. شورای پروانه نمایش 
پروانه  صدور  با  سینمایی  فیلم های 
نمایش یک فیلم موافقت کرد. شورای 
سینمایی،  فیلم های  نمایش  پروانه 
در جلسه اخیر با صدور پروانه نمایش 
برای فیلم »سگ بند« به تهیه کنندگی 
محمدحسین قاسمی و کارگردانی مهران 
احمدی موافقت کرد. از هفته گذشته و 
پس از اعلام فهرست پیشنهادی شورای 
صنفی اکران برای فیلم های اکران نوروز 
1۴01 نبود فیلم کمدی در این ترکیب با 

انتقادهایی همراه شد. 

 اکران »سگ بند«
 در  نوروز 

تصویری از سریال »عقرب عاشق« 
و  سهیلی زاده  حسین  کارگردانی  به 
تهیه کنندگی سیدرضا محقق، منتشر شد. 
»عقرب عاشق« دومین همکاری مشترک 
محمدرضا فروتن و حسین سهیلی زاده 
و اولین همکاری این بازیگر با سیدرضا 
محقق است. همچنین این سریال، اولین 
محقق  سیدرضا  تهیه کنندگی  تجربه 
در زمینه شبکه نمایش خانگی است. 
عوامل این سریال عبارتنداز: مدیرتولید: 
علی  بازیگردان:  افشاری،  ابوالفضل 
صلاحی، طراح گریم: سیدجلال موسوی، 
طراح لباس: نوید فرح مرزی، طراح صحنه: 
سهیل میرسپاسی، صدابردار: محمد 

مهدی آزادی، صداگذار: علی ظهوری.

 »فروتن« 
در یک سریال جدید 

فریدون جیرانی: 

هیچوقتبهکارگردانیفکرنمیکردم

تهدید فرانسه درباره اعمال »جنگ اقتصادی همه جانبه 
علیه روسیه«، واکنش تند مقام ارشد مسکو را به دنبال 
داشت. به گزارش فارس، دیمیتری مدودف، نایب شورای 
امنیت فدراسیون روسیه به اظهارات تهدیدآمیز مقام های 
فرانسوی درباره فروپاشی اقتصاد روسیه در نتیجه »جنگ 
اقتصادی« علیه مسکو پاسخ داد. وزیر دارایی فرانسه ضمن 
محکوم کردن دوباره اقدامات روسیه در اوکراین اعلام کرد 
که اتحادیه اروپا یک جنگ اقتصادی و مالی همه جانبه علیه 
روسیه به راه خواهد انداخت. وی همچنین به روسیه درباره 
فروپاشی اقتصاد این کشور در نتیجه این »جنگ اقتصادی« 
هشدار داد. اظهارات این مقام فرانسوی با واکنش دیمیتری 

مدودف نایب شورای امنیت فدراسیون روسیه مواجه شد. او 
که سابقه ریاست جمهوری و نخست وزیری روسیه را هم دارد، 
در پیامی به مقام های پاریس گفت: »مراقب حرف زدنتان 
باشید.« مدودف در توییتر نوشت: »امروز برخی از وزیران 
فرانسه گفته اند که به روسیه اعلام جنگ اقتصادی کرده اند. 
آقایان مواظب حرف زدنتان باشید و فراموش نکنید که در 
تاریخ بشر، جنگ های اقتصادی اغلب به جنگ های واقعی 
تبدیل می شوند.« پاسخ تند این مقام ارشد مسکو در حالی 
است که پیش تر »امانوئل.ماکرون« رئیس جمهور فرانسه در 
پیامی به ارتش این کشور، مدعی شد: حمله روسیه به اوکراین 
خطرناک ترین نمایش قدرت از زمان پایان اتحاد جماهیر 

شوروی است. رئیس جمهور فرانسه با قطع امید تلویحی 
از حمایت نظامی آمریکا در زمان نیاز کشورهای اروپایی، 
تاکید کرد: در این شرایط فرانسه متوجه می شود که می تواند 
باردیگر به ارتش خود تکیه کند. »ژان.ایو.لودریان« وزیر 
امورخارجه فرانسه هم اعلام کرد: »اروپا آنچه که قبل از حمله 
روسیه به اوکراین بود نیست، باید احتمال پیوستن اوکراین به 
اتحادیه اروپا وجود داشته باشد.« همزمان با این اظهارنظرات، 
تحرکات نظامی کشورهای عضو ناتو برای مقابله با »تهدیدات 
روسیه« ادامه دارد. »ینس.استولتنبرگ« دبیرکل ناتو اعلام 
کرد، در اولین استقرار نیروهای واکنش سریع ناتو، ارتش 
فرانسه در رومانی، همسایه اوکراین مستقر شد. دبیرکل این 
ائتلاف نظامی غربی البته ادعا کرد، ناتو قصد ندارد بخشی از 
درگیری روسیه و اوکرین باشد. ناتو نیروی نظامی به اوکراین 
اعزام نمی کند و هواپیماهایی به حریم هوایی این کشور 

ارسال نخواهد کرد. 

هشدار »مدودف« به فرانسه: 
مراقب حرف زدن تان باشید

گـــزارش
جو بایدن: 

نگران جنگ هسته ای نباشید
رئیس جمهور آمریکا در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر 
اینکه آیا آمریکایی ها باید دلواپس وقوع جنگ هسته ای باشند 
یا خیر گفت: خیر.  به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، 
»جوبایدن« رئیس جمهور آمریکا اعلام کرد که آمریکایی ها 
نباید نگران جنگ هسته ای باشند. اظهارنظر بایدن در این 
باره به دلیل فرمان اخیر »ولادیمیرپوتین« رئیس جمهور 
روسیه برای قراردادن نیروهای بازدارنده هسته ای روسیه در 
حالت آماده باش صورت گرفته است. رئیس جمهور آمریکا در 
پاسخ به این سوال که آیا شهروندان آمریکایی باید نگران وقوع 
جنگ هسته ای باشند یا خیر، گفت: نه. پیش تر »جن.ساکی« 
سخنگوی مطبوعاتی کاخ سفید خود در جریان نشست خبری 
خود با خبرنگاران اعلام کرده بود که ایالات متحده دلیلی برای 
تغییر سطح هشدار هسته ای خود در این زمان نمی بیند. ساکی 
گفت: ما در حال ارزیابی دستورالعمل رئیس جمهور پوتین 
هستیم و در حال حاضر هیچ دلیلی برای تغییر سطح هشدار 
خود نمی بینیم. گفتنی است، »ولادیمیرپوتین« رئیس جمهور 
روسیه دستور آغاز عملیات نظامی ویژه در اوکراین را صادر 
کرد. این اتفاق پس از آن رخ داد که آمریکا و کشورهای غربی 

حاضر به ارائه تضمین های امنیتی به مسکو نشدند. 

سخنگوی وزارت خارجه چین:
 آمریکا در مسائل مرتبط با تایوان 

احتیاط کند
سخنگوی وزارت خارجه چین از واشنگتن خواست که به 
اصل چین واحد و تمامیت ارضی این کشور احترام بگذارد 
و به تماس ها با تایوان خاتمه دهد. »وانگ.ونبین« سخنگوی 
وزارت خارجه چین اعلام کرد که پکن از واشنگتن می خواهد 
که هرگونه تماس رسمی با تایوان را متوقف کند. وانگ گفت: 
عزم و اراده مردم چین برای دفاع از حاکمیت و تمامیت ارضی 
کشور تزلزل ناپذیر است. این مساله که ایالات متحده هر کسی 
را برای نشان دادن به اصطلاح حمایت خود از تایوان می فرستد، 
تلاشی بیهوده است. وی افزود: چین از ایالات متحده می خواهد 
که به اصل چین واحد و مفاد سه بیانیه مشترک ایالات متحده 
و چین پایبند باشد، هرگونه تماس رسمی با تایوان را متوقف 
و در مسائل مربوط به آن احتیاط کند تا آسیب بیشتری به 
روابط چین و آمریکا و همچنین صلح و ثبات در تنگه تایوان 
وارد نشود. اظهارات وانگ پس از آن بیان می شود که یک 
هیات غیررسمی از آمریکا به رهبری »مایکل.مولن« رئیس 
سابق ستاد ارتش این کشور، برای یک سفر دو روزه وارد تایوان 
می شود. همچنین »مگان.اوسالیوان« معاون مشاور امنیت ملی 
سابق عراق و افغانستان و »میشل.فلورنوی« معاون سابق وزیر 
دفاع نیز از دیگر افراد حاضر در این سفر هستند. این هیات قرار 
است با »تسای.اینگ.ون« رئیس تایوان دیدار و درباره همکاری 
بین واشنگتن و این جزیره و همچنین صلح و ثبات منطقه ای 

گفت وگو کند.

 پارلمان »لیبی« 
جلسه رای اعتماد را به تعویق انداخت

پارلمان لیبی جلسه خود را که به بررسی ترکیب 
کابینه پیشنهادی فتحی پاشاغا، نخست وزیر مکلف 
اختصاص داشت، پس از بروز اختلاف نظرهایی 
میان نمایندگان درباره سهمیه بندی کرسی ها میان 
مناطقشان و به حد نصاب قانونی نرسیدن نمایندگان 
حاضر برای اعطای رای اعتماد به کابینه پیشنهادی به 
زمان دیگری موکول کرد. به گزارش ایسنا، به نقل از 
سایت العربی الجدید، عبدا... بلیحق، سخنگوی پارلمان 
لیبی بدون تعیین تاریخ جدیدی جلسه بررسی و 
اعطای رای اعتماد به کابینه پاشاغا را به تعویق انداخت 
و اعلام کرد این جلسه به دلیل تمام نشدن رایزنی ها 
درباره ترکیب کابینه به تعویق افتاد. همچنین در 
حالی که قرار بود جلسه یاد شده دوشنبه برگزار 
شود، بلیحق اعلام کرد به دلیل اینکه تعدادی از 
نمایندگان هنوز به شهر طبرق نرسیده بودند، جلسه 
به عصر دوشنبه موکول شده بود. به گفته برخی منابع 
پارلمانی، در ساعات پیش از برگزاری جلسه و نیز در 
طول جلسه بحث و جدل ها و اختلاف نظرها میان 
نمایندگان حاکم بود چرا که برخی از نمایندگان 
تجدیدنظر در ترکیب کابینه و تقسیم عادلانه کرسی ها 
را خواستار شده بودند. طبق اظهارات منابع مختلفی که 
با العربی الجدید گفت وگو کردند، در جریان مقدمات 
برگزاری جلسه روز دوشنبه، دیدارهای متعددی 
پشت پرده میان نمایندگان مختلف از یک سو و نیز 
رئیس پارلمان و نخست وزیر مکلف از سوی دیگر برای 
حل مشکلات موجود میان نمایندگان انجام شدند که 
برخی از آنها موفقیت آمیز بودند. به گفته منابع یاد 
شده، از جمله مشکلاتی که درباره آنها گفت وگو شد، 
اختلاف نظرهای عمیق نمایندگان بر سر معاون و دوم 
نخست وزیر و وزیر دفاع بود، نخست وزیر مکلف موفق 
شد موافقت نمایندگان را درباره سالم الزادمه به عنوان 
معاون اول نخست وزیر به دست آورد اما اختلافات بر 
سر علی القطرانی، کاندیدای معاون دوم نخست وزیر 
باقی ماندند، القطرانی یک افسر سابق و چهره نزدیک 
به خلیفه حفتر است، همچنین اختلافات درباره 
کاندیداتوری احمید حومه برای وزارت دفاع ادامه 
پیدا کردند، حومه در حال حاضر به عنوان معاون دوم 
رئیس فعلی پارلمان لیبی مشغول به فعالیت است. در 
جریان مقدمات نشست روز دوشنبه که در نهایت نیز 
برگزار نشد، دفتر اطلاع رسانی نخست وزیر مکلف لیبی 
لیست کابینه پیشنهادی شامل ۳۸ وزارتخانه از جمله 
۳0 وزیر و هشت وزیر مشاور را منتشر کرد. لیستی که 
دفتر پاشاغا از ترکیب کابینه منتشر کرد، نشان داد که 
طرف های مورد اختلاف به توافقی درباره اینکه چه 
کسانی کرسی های وزارتی را بر عهده بگیرند، رسیده اند 
اما منابع مذکور تاکید کردند، اختلافات میان تعدادی 

از نمایندگان هنوز ادامه دارد.

وزیر دفاع روسیه: 

تاتحققاهدافمانبهعملیاتدر»اوکراین«ادامهمیدهیم

جهــــان 
کوتــــاه

آخرین خبرها از پایان یافتن نخستین جلسه مجمع 
عمومی سازمان ملل متحد درباره بررسی جنگ اوکراین 
حکایت دارد. در راستای این تحولات سه کشور عضو ناتو 
اعلام کردند که هفتاد هواپیمای جنگی برای اوکراین 
می فرستند. در این راستا مقامات اوکراینی از حملات به 
ستون های تانک و خودروهای زرهی روسی خبر دادند و 
روس ها هم اعلام کردند که نیروهای مستقر در شرق دور این 
کشور، رزمایش هایی در استان آستارخان در مرز میان بخش 

اروپایی و آسیایی روسیه، برگزار خواهند کرد. 
  ثابت کنید حامی ما هستید

»ولودیمیر.زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین از اتحادیه 
اروپا خواست ثابت کند که در جنگ با روسیه و یک روز پس 
از امضای درخواست رسمی برای پیوستن به این اتحادیه، در 
کنار اوکراین است. وی از طریق ویدئوکنفرانس در سخنرانی 
خود در پارلمان اروپا گفت: مطمئنا اتحادیه اروپا با ما بسیار 
قوی تر خواهد شد،. بدون این اتحادیه، اوکراین تنها خواهد 
بود. زلنسکی خطاب به این اتحادیه، ادامه داد: ثابت کنید که 
با ما هستید. ثابت کنید که ما را رها نمی کنید. ثابت کنید 
که شما واقعا اروپایی هستید و آنگاه زندگی بر مرگ و نور بر 

تاریکی پیروز خواهد شد. درود بر اوکراین. 
  پوتین با زلنسکی مذاکره نمی کند

سخنگوی ریاست جمهوری روسیه گفت: برنامه ای فوری 
برای سازماندهی مذاکرات بین »پوتین« و »زلنسکی«، 
روسای جمهور روسیه و اوکراین در دستور کار قرار ندارد.  
دیمیتری پسکوف، سخنگوی کرملین در اظهاراتی در پاسخ 
به سوالی که از سوی خبرنگار خبرگزاری تاس در این زمینه 
از وی پرسیده شد، افزود: خیر، تاکنون چنین برنامه ای 
مطرح نشده است. وی در ادامه اظهاراتش درخصوص 
پیشنهادشدن مساله میانجیگری کردن از سوی ترکیه و 
قزاقستان تاکید کرد که مذاکراتی مستقیم بین هیات های 

روسیه و اوکراین در جریان است. سخنگوی کرملین در 
عین حال تاکیدکرد، نیروهای روسیه به زیرساخت های 
غیرنظامی و مناطق مسکونی در اوکراین حمله نمی کنند. 
او بیان کرد: در طول عملیات ویژه )در اوکراین(، نیروهای 
روسیه هیچ حمله ای به تاسیسات زیرساختی غیرنظامی 
و مجتمع های مسکونی انجام نمی دهند. این ممنوع 
است. صحبت ما تنها در مورد غیرنظامی سازی اوکراین و 
تاسیسات ارتش این کشور است. ما نباید فراموش کنیم که 
در بسیاری از موارد، موضوع صحبت ما آتش گشودن از سوی 
گروه های ملی گرایی است که از موجودات زنده به عنوان سپر 
استفاده می کنند. پسکوف در ادامه اظهاراتش تاکید کرد، 
تحریم های غربی ها هرگز باعث نمی شوند روسیه موضع 
خود را در قبال اوکراین تغییر دهد. دیمیتری پسکوف در 
واکنش به موج تحریم های غرب به دلیل حمله روسیه به 
اوکراین گفت: آنها روی اینکه ما را وادار به تغییر موضع مان 
سازند حساب می کنند. چنین چیزی مطرح نیست. پسکوف 
به خبرنگاران بیان داشت که ولادیمیرپوتین، رئیس جمهور 
روسیه در جریان تحولات دور اول مذاکرات بین مقامات 
روسیه و اوکراین قرار گرفته است، اما برای قضاوت در مورد 

نتیجه این فرآیند هنوز خیلی زود است. پسکوف اتهامات 
مطرح شده از بابت حمله روسیه به اهداف غیرنظامی و 
استفاده از بمب های خوشه ای و بمب های خلأ در اوکراین 
را رد کرده و دروغ خواند. او قاطعانه اینکه روسیه مرتکب 
جنایات جنگی شده را رد کرد.  پسکوف اظهارکرد که 
گروه های ملی گرای اوکراینی از مردم به عنوان سپر انسانی 
استفاده می کنند. پسکوف از اظهارنظر در مورد این سوال که 
آیا کرملین، کی یف پایتخت اوکراین را تحت کنترل نازی ها 
می داند، خودداری کرد و این سوال را به ارتش روسیه ارجاع 
داد. در رابطه با حمله روسیه هم، پسکوف گفت: آماری از 
تلفات نظامی کشور خودش در حمله به اوکراین ندارد. 
سرگئی شویگو وزیر دفاع روسیه نیزمی گوید: نیروهای 
مسلح این کشور به عملیات در اوکراین تا رسیدن به اهداف 
خود ادامه خواهند داد. وی تاکید کرد که در جریان عملیات 
در اوکراین، ضربات فقط به تاسیسات نظامی و با سلاح های 
بسیار دقیق انجام می شود. شویگو گفت: ارتش روسیه 
خاک اوکراین را اشغال نمی کند، همه تدابیر برای حفظ 
جان و امنیت غیرنظامیان اتخاذ می شود. وزیر دفاع روسیه 
افزود: مهم ترین هدف برای ما، محافظت از روسیه در برابر 
تهدید نظامی ایجاد شده توسط غرب است؛ غرب در تلاش 
است تا از مردم اوکراین در مبارزه با روسیه استفاده کند. 
ماریا زاخارووا« سخنگوی وزارت خارجه روسیه به اظهارات 
وزیر دارایی فرانسه مبنی بر اینکه اتحادیه اروپا یک جنگ 
اقتصادی و مالی همه جانبه برضد روسیه به راه خواهد 
انداخت، واکنش نشان داد. زاخارووا در این باره در پیامی 
که در کانال تلگرامی خود منتشر کرد، نوشت: ما این را از 
قبل فهمیده بودیم. حتی قبل از ایجاد اتحادیه اروپا - حدود 
۸00 سال پیش.  روزنامه های لهستان گزارش دادند که 
نمایندگان لهستانی می خواهند شرایطی را مهیا کنند تا 

شهروندان این کشور قادر باشند در اوکراین بجنگند.


